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Bisserup Forsamlingshus
Der er næsten ingen græn-
ser for alle de aktivitetsmu-
ligheder, dette hus kan være
rammen om:

Generalforsamlinger
Møder. Kurser.
Receptioner

Den runde fødselsdag
Fætter/kusinefester
Bryllupper og
hvad deraf følger

Leje
Mødearrangementer
              - fortrinsvis hverdag:

Fra 1. juni 2006
incl. moms og rengøring

Lille sal        Stor            Begge
12-15 pers.         sal                  sale   

Forandelshaver ..........  400,-           750,-           1200,-
For andre ...................  500,-           900,-           1400,-

Weekend- & festarrangementer:

                                                        Stor sal + Lille sal
Forandelshaver ...................                     2300,-
For andre ............................                     2800,-
Depositum for alle til alle lejemål kr. 400,-
Lejeaftale kan træffes ved henvendelse til:
Connie Jensen, Kærvej 5, Bisserup,
4243 Rude, Telf. 4018 9476

         Pris opgives ved henvendelse

2800,-
3100,-

For andelshaver
Leje incl. moms og rengøring

1

Forsidetekst: Bente Svantesson

I Bisserup Forsamlingshus
man holder fest i sus og dus.
For skal du fejre fødselsdag, 
så hejser du det danske flag,
til møder, kurser, reception
så snart du inviterer no´n,
til fætter og kusinefest
ja, til hver en bryllupsgæst.
Så hvis du bare gi´r et ring,
det er så let som ingenting.

 
Kniber det med tiden og lysten til at få lavet bogføring, 

moms-regnskab og årsregnskab? 
 

LAD MIG LAVE DET FOR DIG. 
 

Bisserup Kontorservice 
Kontor- og regnskabsassistance 

Skovvænget 7, Bisserup, 4243 Rude 
Telefon: 2012 0639   E-Mail: bent@blomlarsen.dk 

 

Carsten Larsen 
på bisserupforsamlingshus@gmail.com
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Bisserupkalender
Onsdag d. 19. juni kl. 19.00 Næstved Byorkester spiller på havnen
Torsdag d. 20. juni kl. 19.30  Aftengudstjeneste. Tema Weyse
Fredag d. 21.juni kl. 12-16 Bisserupfilmen optages
Søndag d. 23. juni kl. 19 Sct. Hans aften
Lørdag d. 6. juli kl. 13-19 Sommerfest på Sportspladsen
Onsdag d. 7. august kl. 19 Kiev kammerkor i Ørslev kirke
Lørdag d. 31. august kl. 13 Høstfest på Kirkeskovskolen
Torsdag d. 5. september kl. 13-16 Bridge i Torsdagsklubben 
Mandag d. 9. september kl. 10.-12 IT i Torsdagslubben 
Tirsdag d. 10. september kl. 10-11 Gymnastik for damer i Torsdags-
klubben
Tirsdag d. 17. september kl. 14-15 Stolegymnastik m/k i Torsdagsklub-
ben

Kom til en gratis koncert med Næstved Byorkester onsdag d. 19.6
Programmet er en blanding af mange genrer fra klassisk til pop.
Arrangementet er blevet til i et samarbejde mellem Bisserup Sejlklub, 
der sælger drikkevarer, og Bytinget, og vi håber, at mange vil finde vej 
til havnen den aften for at høre musik af en slags, som vi ikke ofte hører 
i Bisserup.

Hvis man ønsker at sidde ned, må man selv medbringe noget at sidde 
på, og da der ikke er plads til mange biler, skal vi også opfordre til at 
man kommer til fods eller parkerer ved Forsamlingshuset.
                                                               Bisserup Sejlklub/Bytinget
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EFTERLYSNING 

Sommerfest-arbejdsgruppen efterlyser ”medhjælpere” til opsætning og 
ned-pakning i forbindelse med sommerfesten den 6. juli.
 
I forbindelse med sommerfesten håber vi i arbejdsgruppen, at der er 
nogle, der vil give os en hjælpende hånd:
 
Fredag den 5. juli kl. 16 hvor vi skal have sat 3 af Bytingets telte op.

Sommerfest i Bisserup på sportspladsen
 lørdag den 6. juli kl. 13-19.

 (bag campingpladsen ned mod stranden).

PROGRAM

13.00  Pony-ridning – slutter kl. 14
           Bagagerums-marked – slutter kl.15
 Airtrack og sjov med ØB gymnastikforening – slutter kl. 16

Salg af mad og drikke – i år er der også popcorn     
Boder med aktiviteter fra byens foreninger

14.00-14.45 Tromme/danse workshop med Sylvester og hans djemper

15.00-16.00 Auktion med indleverede genstande til fordel for byen

16.00-19.00 Levende musik
Lars Ebert 16.00-17.30.  

    Torben Kaas 17.30-19.00.

- og så håber vi selvfølgelig på solskin og rigtigt dejligt vejr.

På arbejdsgruppens vegne Lisbeth Bergstedt
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Lørdag den 6. juli kl. 10 hvor vi skal have hentet  bord/bænkesæt og 
sat scene op.
Søndag den 7. juli kl. 10 hvor vi skal have returneret de lejede bord/
bænkesæt og de 3 telte skal tages ned og pakkes sammen.

Har du mulighed for at hjælpe os med én eller flere af opgaverne, så 
må du meget gerne kontakte os- dvs. Lisbeth-, så vi kan være sikre på, 
at der er et nødvendigt/passende antal til at løse opgaverne.  
Vi hører meget gerne fra dig snarest og senest den 21. juni. 
                                                                                                         
På arbejdsgruppens vegne
Lisbeth Bergstedt, tlf.: 20 41 58 93.     
                                                                                                                                                    
Mail: vestamt.konc.lb@mail.tele.dk

Loppemarked/bagagerumsmarked

Vil du være med???

Hvis du ønsker at have en bod på vores loppemarked, skriv da en sms 
til Peter på 50745785

Det koster ikke noget at have en bod, og indtjeningen fra loppemarke-
det beholder I selv, men Bytinget tager selvfølgelig meget gerne imod 
økonomiske donationer, store som små.

Praktiske informationer: Loppemarkedet varer fra kl. 13-15. Boden kan 
stilles op fra 10.30 på den del af festpladsen, der er afmærket til det, 
og ligesom sidste år skal I også selv sørge for afrydningen, så der ikke 
efterlades noget på pladsen, når festen slutter. 
I år skal I selv medbringe jeres eget bord til jeres bod, men som baga-
gerumsmarkedstitlen indikerer, er man også velkommen til at anvende 
sit bagagerum som “bord”. Der vil komme nærmere anvisninger på 
tilkørsel og parkering. 

Når vi nu igen holder sommerfest i Bisse-
rup på sportspladsen, arrangerer vi endnu 
engang et loppemarked med private boder. 
Denne gang dog mere i form af et bagage-
rumsmarked.
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Ligesom sidste år må man gerne være flere, der deles om en bod lige
som der gerne må sælges husflid eller andre hjemmeproducerede varer. 

Har du yderligere spørgsmål vedr. loppemarkedet, kontakt da Peter fra 
Bytingets Arbejdsudvalg (loppemarkedskoordinator).

Film om Bisserup – en aktiv by i vand-
kantsdanmark.

Den 21. juni fra kl. 12-16 kommer et filmhold 
fra Nagel Film til Bisserup for at forsøge at fange 
nogle gode optagelser fra vores mange aktiviteter 
og vores skønne omgivelser.

Efterfølgende bliver optagelserne redigeret til en film, som vi forhåbent-
lig kan blive glade for, og som vi alle kan bruge, hvor det er relevant.
På dagen for optagelserne vil det være dejligt med så megen aktivitet i 
byen som muligt, og hvis man alligevel har tænkt sig at skulle udenfor i 
løbet af dagen, vil det være dejligt, om det bliver mellem kl. 12 og 16.
                                                        
     På vegne af arbejdsudvalget
                                                      Jette Elverdam og Alice Jelen

Fælles grill-aften 
Sankt Hans aften for borgerne i Bisserup

Der er fuld varme på grillen kl. 19.00 på
Strandengen.

Man møder op med egne mad- og drikkevarer, 
samt bord, stole og service.

Kl. 21.10 går vi samlet med tændte fakler ned til 
stranden og tænder bålet.

                    Hilsen arbejdsudvalget i Bytinget
                                            Jan Møldrup
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Sankt Hans aften Bisserup strand

Bålet tændes kl. 21.30

Frank, Peter og Hans spiller musik inden bålet 
tændes og slår tonerne an til de omdelte sange.

Årets båltaler er:
 Peter Gintberg.

Hold øje med opslag på facebook og på Bisse-
rup.dk om opdateringer ift. vejret.

Hilsen arbejdsudvalget i Bisserup Byting
                                                       Jan Møldrup

Som vi fortalte om i Bytingsbladet i december, så har en arbejdsgruppe 
med repræsentanter fra Ørslev, Glænø, Venslev, Rude, Ørslev-Bjerge 
Idrætsforening og Bisserup arbejdet med at arrangere en hyggelig og 
festlig dag, hvor vi kan få øje på hinanden, og hvor andre kan få øje på 
os.

Der har heldigvis været stor opbakning til projektet – både i form af 
økonomisk støtte og i form af lyst til at medvirke i dagens program. Det 
bliver helt sikkert en festlig dag med kunst, mad, musik, leg, motion og 
socialt samvær.
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Adskillige fonde har suppleret tilskuddet fra Slagelse kommune, og lo-
kale erhvervsdrivende har bidraget med sponsorater, så det har været 
muligt at sammensætte et spændende og varieret program for dagen og 
en festlig afslutning med en aftenfest med middag og underholdning/
dans med POPlic Service. Deltagelse i dagens aktiviteter er gratis, mens 
der skal købes billet til fest-aftenen.

I den kommende tid, vil der løbende blive udsendt information om 
dagens program med beskrivelse af boder og aktiviteter, ligesom der 
kommer nærmere informationer om aftenfesten- herunder også prakti-
ske oplysninger om billetsalg mv., 

Så hold øje med diverse opslag på facebook, hjemmesiden, flyers og 
plakater

                                                         På arbejdsgruppens vegne
                                                          Alice Jelen og Lisbeth Bergstedt

 I Bisserup Forsamlingshus udstilles i pe-
rioden fra engang i juni til 6. september 
billeder over temaet "Sofastykker og pulter-
kammerkunst".

Med venlig hilsen Udstillingsgruppen
                                 Hans Peter Ravn

 Sofastykker og pulterkammerkunst

Er du en af ”Os der maler i Bisserup”?

Vi har en idé!
 Vi vil gerne skabe et netværk for ”Os der maler i Bisserup” 
- og vi vil gerne invitere dig til at være med.

Tanken bag netværket:
Lige nu har en vi række idéer, det er foreløbig kun idéer, de skal i løbet 
af 2024 foldes ud og afprøves.
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Idéen er at promovere Bisserup som et sted, hvor 
vi er mange der maler.

Lige så væsentligt er det at inspirere hinanden 
i maleprocessen måske ved at male sammen, 
arrangere udstillinger sammen, lave projekter 
sammen eller at mødes over en kop kaffe eller 
et glas vin. Alle behøver ikke deltage i alle akti-
viteter i netværket. 

Hvis du vil være med:

8

Hvis du laver billeder og er interesseret eller bare nysgerrig kan du 
komme med på netværkets mailliste. Mailisten giver mulighed for at 
modtage inspiration, og dele kreative idéer.
Giv besked til Kirsten (kirstenmoeldrup@gmail.com), hvis du vil med 
på denne liste.

Høstmarkedet 31. august kl. 10.30 – 17.00:
Vi arbejder på en fælles udstilling under overskriften ”Os der maler i 
Bisserup” på det lokale Høstmarkedet, som afholdes på Kirkeskovsko-
len den 31. august i år. Her kan du møde os og få en snak om såvel dine 
som vores ideer.

Hjerteligst
Annalisa Leonardo Pedersen, Torben Kaas Jørgensen, Birgitte Breuning, 
Vivi Guldagger og Kirsten Møldrup 

Ladestander i Bisserup

Som I måske har bemærket har vi fået 
ladestander på parkerngspladsen ved 
Forsamlingshuset!!
                                    Redaktionen
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Sundhedslandsby

Bisserup er blevet en del af Projekt Sundhedslandsbyer, som er et 2 
årigt projekt og et samarbejde mellem Nordea-Fonden, Landdistrikter-
nes fællesråd, Region Sjælland, Region Syd Danmark, og Region Nord-
jylland. Målet er at aktivere lokalsamfundenes resurser med henblik på 
at udligne den geografiske ulighed i sundhed. 

Vi er udtaget, fordi vi i forvejen har et godt foreningsliv, mange stærke 
fællesskaber og en tradition for for at udvikle nye fællesskaber - og der-
for et rigtig godt fundament at bygge videre på. 

På www.sundhedslandsbyer.dk kan man læse om de 6 udvalgte lands-
byer og om deres mål med projektet. Vi samarbejder og deler viden 
med de andre landsbyer gennem online møder og kurser. Nordea Fon-
den og Region Sjælland støtter Bisserup med 375.000 kr. Midlerne skal 
gå til at udvikle sundhedsfremmende aktiviteter, fremme bosætning og 
danne fællesskaber mellem generationerne.

Vi er en gruppe på 6 personer, der er tovholdere på projektet i Bisserup:
Rikke Knudsen, Helle Winkler, Lone Malmskov, Kim Jensen, Randi 
Bjerregård og Ulla Knudsen.

Tirsdag d. 30/4 afviklede gruppen et borgermøde i forsamlingshuset, 
hvor 75 borgere fra Bisserup og nærmeste omegn var mødt frem - dels 
for at høre nærmere om projektet og dels for at komme med  bud på 
ideer og tiltag, der kan fremme vores sundhed og sociale trivsel, få flere 
ind i de mange allerede eksisterende fællesskaber og måske oprette 
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nye.

Ulla fortalte om baggrunden for Bisserups deltagelse i Projekt Sund-
hedslandsbyer. Mette Boel fra Landdistrikternes Fællesråd fortalte om 
det overordnede formål med Sundhedslandsbyerne og om begrundel-
sen for at Bisserup er blevet valgt som en af de 6 sundhedslandsbyer i 
Danmark.
Herefter var der traktement med sandwich fra kroen og Bisserup Fisk og 
kager fra Daniel i Skafterup - alt sammen meget lækkert.

Mødet sluttede med ideudveksling ved bordene og efterfølgende grup-
pering af de mange spændende  og kreative forslag, der var blevet af-
leveret.

Det store fremmøde, den hyggelige og positive stemning under hele 
mødet, de mange gode ideer samt de mange positive tilbagemeldinger, 
vi efterfølgende har fået, lover godt for det fremtidige arbejde med pro-
jektet.

Tirsdag den 14.maj afholdt vi et webinar ”Fællesskaber for ALLE i et 
lokalsamfund”, hvor 13 personer mødte op, og hvor vi efterfølgende 
drøftede, hvordan vi kommer videre.

Tovholdergruppen holder jævnligt møder. Vores næste møde er den 
5/6, hvor vores fokus vil være:

1) Udvikling af multibanen til grønnere område og et område, der 
tilgodeser flere aldersgrupper. Eksempelvis med sansehave, balance-
træningsområde, trappetræning og styrketræning.
2) Der kommer en invitation til et møde som afholdes i forsam-
lingshuset den 2/9-24 til de 35 personer, der på borgermødet bød ind 
med telefonnumre til at arbejde videre med nogle af de 130 ideer, der 
blev skrevet ned på hjerte- post its.  Ideerne blev grupperet i 6 overord-
nede emner, - Transport, motion, spisning, kunst&musik, Børn og unge 
på tværs samt diverse.

Tovholdergruppen kan kontaktes på mail sundbisserup@gmail.com, 
hvor alle er meget  velkomne til at komme med gode ideer, spørgsmål 
eller andet.
                                                                                                                                    

Ulla Knudsen 
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Barselstilbud  til Bisserup familier

Ude på landet i gamle dage var det en tradition, 
at når en kvinde havde født kom nabokonerne 
på besøg medbringende en såkaldt barselspotte 
indeholdende f.eks. grød eller sødsuppe! Det 
skulle styrke barselskvinden og være en hjælp 
til at have mad i huset, mens hun kom sig. De 
besøgende tog så deres tomme barselspotter 
med sig hjem, når de gik!

Sådan er det ikke i dag – og dog! Bytinget har etableret en barselsmad-
gruppe, som tilbyder 5 gange aftensmad til hele husstanden efter føds-
len – helt gratis. Inden fødslen har familien haft kontakt med gruppen 
og aftalt nærmere om antal personer, allergier, kan lide/ikke lide mv. 
Maden bliver så stillet ved døren og ”barselspotten” bliver hentet næste 
dag. 

Den første familie, der benyttede sig af tilbuddet, skrev at det havde 
været en kæmpe fornøjelse og hjælp at få mad leveret! De havde nydt 
det og beklagede at det ikke kunne fortsætte en måned!

Hvis der er barn på vej og man er interesseret i at høre mere om ordnin-
gen kan man henvende sig til Margit Pedersen på tlf 2826 3763, mail 
straedet21@gmail.com 

Som noget helt nyt er der nu også mulighed for gratis ammevejledning v. 
Annemi Frandsen. Annemi er sygeplejerske og har siden 1996 arbejdet 
med syge nyfødte og for tidligt fødte børn. Hun er derudover uddannet 
ammekonsulent i 2005 og tilbyder  5 gratis ammevejledningstimer til 
nybagte familier i Bisserup. Man kan kontakte hende ved at sende en 
sms på tlf. 22704247.

Venlig hilsen
Barselsmadgruppen

11



12

I Bisserup er der i rammen af Torsdags-
klubben en lille bridgeklub, hvor vi 
spiller hver anden torsdag. 
Men vi vil gerne være flere, så går du 
med en lille drøm om at blive bridge-
spiller har du nu chancen for at lære 
det.
I oktober starter vi begynderundervis-

Har du lyst til at spille bridge – verdens mest udbredte 
kortspil?

ning en gang om ugen, formentlig tirsdag eller fredag (hvilken dag bli-
ver vi enige om i fællesskab).

Hvis du er interesseret i at lære spillet, så kontakt Kim Marker på 5194 
6238.
PS: Kan du allerede spille og vil du være med hver anden torsdag så 
kontakt Nina Hoffmann på 3057 1949
                                                                                   Kim Marker

Offentlige foredrag i naturvidenskab i BIS’koppen

24. september 2024 kl.19 vil BIS’kop-
pen igen blænde op for Århus universi-
tets offentlige foredrag i naturvidenskab 
i BIS’koppen. 
Det kan anbefales at tage en flyer i 
BIS’koppen eller Brugsen, følge med 
på hjemmesiden eller Facebook eller 
gå ind på ofn.au.dk, hvor du kan læse 
mere om foredragene.

Der er som altid offentlig og gratis 
adgang til alle foredragene og de varer 
ca. 2 timer inkl. en pause midtvejs. Dø-
rene åbnes kl. 18.30. Drikkevarer kan 
købes.
                         Kim Marker
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Boganmelderstafetten: 
De tusind spejles ø
Roman af Nayomi Munaweera

Vi befinder os på øen Ceylon i 1948, hvor de 
sidste britiske skibe glider væk: “hugger i søen 
og knager under vægten af de tilranede skat-
te”.
Forfatteren fører os fra sit hjem i San Francisco 
tilbage i tiden, hvor hendes far som 7-årig af 
sin far lærer både at dykke og leve i fredelig 
sameksistens med fiskere og bønder.
Han bor i en landsby tæt ved havet. Skønne 
beskrivelser henfører læseren til oplevelsen 
af  artsrigdommen af fauna og flora under den 
spejlblanke overflade: blæksprutter, koraller 
og tusindvis af sølvfarvede fisk. 
Det videre forløb i bogen giver et smukt men 
også smertefuldt billede af hvordan det har 
været at leve på øen, som idag bliver kaldt Sri 
Lanka.
Når man læser beskrivelser og danner billeder ud fra bogen, som sam-
tidig repræsenterer  en oplevet dramatisk handling, er man der på Sri 
Lanka på stranden, ved hytten eller på den lille sti blandt fremmedar-
tede dyr og planter.
Denne roman er fængslende og rørende i sin handling, men samti-
dig giver den også en ret god historisk forståelse af de stridigheder og 
skæbner, der har præget øen fra den britiske kolonialisme frem til det 
tamilske oprør i 1983 og til idag, hvor den i 2019 var udsat for flere 
blodige terrorattentater.
Historien er vævet sammen af flere generationers liv, blandt andet 
møder vi en sri lankalsk familie, der huser en forfulgt tamilsk familie 
og således beskriver medmennskelighed mellem to etniske grupper, 
som ellers tog afstand fra hinanden af religiøse årsager. Senere, langt 
senere skulle de blive ført sammen igen. 
At læse denne bog, som er en autobiografi,  var for mig en øjenåbner, 
der har fået mig til at opsøge andre bøger om Sri Lanka, men som ikke 
er rejsebøger.
”At rejse er at leve” er H.C.Andersen kendt for at have sagt. Det er 
sandt nok, men man kan også sige: ”At læse er at rejse”!
Jeg anbefaler bogen som en spændende og farverig læsning.
                                                          Venlig hilsen Birgitte Breuning
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Når du skal til stranden, er der et bump på vejen – diget.

Diget er ikke anlagt for at du derfra kan få bedre oversigt over vores 
smukke natur, men for at beskytte de ejendomme i Bisserup, der er 
lavt beliggende – ejendommene neden for Skolebakken.

Helt tilbage i 18-hundrede årene har der været diger langs kysten, ses 
på kort fra 1893.
Det nuværende dige blev opført i 1998 efter et højvande i februar 
1993, der medførte oversvømmelse i mange huse.
Oversvømmelsen resulterede i, at de berørte grundejere påbegyndte 
reparation af de gamle diger, hvilket myndighederne ikke acceptere-
de, hvorfor der via det daværende Vestsjællands Amt, som myndighed, 
blev etableret det dige du nu kan se – strækkende sig fra Skovkrogen 
ved rensningsanlægget i vest til Trollhætten mod øst – en strækning på 
ca. 2,6 km.

Omkostningerne ved etablering af diget på ca. 1,4 million kr. og den 
løbende vedligeholdelse heraf betales af de grundejere, hvis ejendom-
me beskyttes af diget.
Vestsjællands Amt har fastsat vedtægter for Digelaget, der bl.a. be-
stemmer at Digelaget skal have en bestyrelse, der skal påse og sørge 
for, at diget holder sine mål og at der sker vedligeholdelse og udbed-
ring af skader på diget. Bestyrelsen vælges af og blandt de grundejere, 
der er betalingspligtige til diget. Alle betalingspligtige – digelagets 
medlemmer – er pligtige til at lade sig indvælge i bestyrelsen hvis de 
opfordres til det.

Digets højde blev 2 m. – på trods af anbefaling af en lavere højde.
Den 1. november 2006 indtrådte et historisk højvande på 1,8 m., der 
viste berettigelsen af den valgte højde.

Når du går på diget langs vandet mod syd, er der nogle ”knæk” i di-
get, hvilke markerer nogle gamle skanser, der er etableret i forbindelse 
med Englandskrigene i 1807.
Digets formål er at værne mod højvande, hvorfor Amtets vedtægter in-
deholder en række bestemmelser, der begrænser benyttelsen af diget, 
for at sikre det mod skader.

Stiger vandstanden i vores have og sker der ændring af vores klima, æn-
dres grundlaget for vurderingen af den nødvendige højde af diget, hvor-



15

for der kan være behov for, at digets højde forøges, hvilket vil betyde et 
større anlægsarbejde i hele digets længde.  Der kan ikke blot lægges et 
supplerende lag materiale på toppen af diget, også skråningerne af di-
get skal i givet fald ændres. Tillige vil der være betydelige udfordringer 
ved havnen, hvor bl.a. fundamentet til en beboelsesejendom p.t. udgør 
en del af diget.

For sikring af diget er der et påtrængende behov for kystsikring af diget 
ved stranden mod syd, idet strandarealet mod havet siden digets etab-
lering er mindsket betydeligt og visse steder helt forsvundet, således at 
bølgerne nu når diget når efterårsstormene raser.

I dag er det kommunerne der er myndighed vedrørende diger, ligesom 
det er kommunerne der er myndighed for så vidt angår kystsikring.
Det er vores håb, at Kystdirektoratets tidligere restriktive praksis med 
hensyn til kystsikring lempes efter at opgaven er overgået til kommu-
nerne og problemstillingen med kystsikring er blevet et politisk issue, 
således at Slagelse Kommune kan etablere forsøg med sandfodring og 
stenhøfter for digets beskyttelse.

I Digelaget afholdes der årligt en Generalforsamling, hvortil alle de be-
talingspligtige grundejere indkaldes pr. mail. I forbindelse med Gene-
ralforsamlingen aflægger Bestyrelsen beretning, ligesom årets regnskab 
fremlægges. Endvidere sker der valg af det/de bestyrelsesmedlemmer, 
der er på valg. Bestyrelsesmedlemmer vælges for en 3-årig periode.

For at kunne indkalde til generalforsamling er det vigtigt at vi har din/
jeres mailadresse.

Skriv til os på bisserupdigelag@gmail.com

Ser du skader på diget, eller vil du oplyse os om andre uregelmæssig-
heder som vi hurtigt skal reagere på, bedes du kontakte

                                                   Frits Thomsen
,                                                 Bisserup Havnevej 46, tlf. 61460401
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Cabaret Kys det nu!

At komme i Biskoppen er noget hyggeligt og dejligt!

At komme i Biskoppen til Cabaret er noget særligt!

I maj blev vi lokket dertil af festlige og flotte flyers, og vi kunne også i 
år opleve veloplagte musikere og sangere, som på bedste vis fremførte 
kendte viser, sange og tekster, som ind i mellem krydredes  af Franks, 
Peters og Finns egne tekster og melodier.

Cabareten er forhåbentlig kommet for at vende tilbage. Tre forestillin-
ger – 165 billetter – lokale bisseruppere og udefrakommende har nydt 
hver en strofe!

TAK til Frank, Finn, Peter, Margit, Kia og Peter! I bliver dygtigere og 
dygtigere!
Også tak til alle de folk, som får arrangementet til at hænge sammen.
                                                                                   Lisbet T.

16
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Lørdag den 4. maj afholdt Bisserup Sejlklub standerhejsning som optakt 
til sæson 2024. Denne dag markerede også indvielsen af klubbens nye 
sejlerstue, en længe ventet tilføjelse til vores faciliteter. Arrangementet 
blev en stor succes med cirka 100 gæster, som alle bidrog til en fest-
lig og mindeværdig dag. Bestyrelsen vil gerne takke alle gæster for at 
bidrage til en festlig dag, og alle hjælpere for deres indsats med at ser-
vicere gæster og medlemmer.

Indvielse af  Bisserups sejlklubs nye sejlerstue

Endelig vil vi gerne takke vores generøse sponsorer og dygtige hånd-
værkere, der har bidraget til at realisere sejlerstuen. Deres støtte og eks-
pertise har været uvurderlige, og vi er utroligt taknemmelige for deres 
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indsats. Sejlerstuen vil nu tjene som et samlingspunkt for vores med-
lemmer og gæster, og vi ser frem til mange gode stunder i sejlerstuen i 
de kommende år.

Sejlerstuen er sponsoreret af: LAG Slagelse, Lokale og Anlægsfonden, 
samt Brand af 1848 Fond.
Sejlerstuen er bygget af: AJ Rådgivende Ingeniører v/Arne Andersen, 
Bisserup El Service v/Bent Rasmussen, Grotex. Int. Grp. Ltd v/Carsten E. 
Andersen, Lysdal VVS v/Michael Lysdal og Skælskør Tømrerforretning 
ApS v/René Kirkebække.

Med ønske om en god, sikker og aktiv sejlersæson fra Bisserup Sejl-
klubs bestyrelse.
                                                 Med venlig hilsen   Oliver Lihn Høver

Forsamlingshuset …og hvad der videre hænd-
te!
Forsamlingshuset summede af aktiviteter: fællesspis-
ninger, gymnastik, dans, teaterforestillinger, musik, kor, 
foredrag, udstillinger og andre kulturelle aktiviteter. Der 
kunne kun være 60 personer til fællesspisningerne – 

Den nyvalgte (i 1999) bestyrelse bestående af Vivi Guldagger, Jacob 
Borello, Connie Jensen, Annette Andersen (senere afløst af Flemming 
Buur) og Anne-Charlotte Harhoff tog opfordringen og udfordringen op 
med at starte udvidelsesprocessen! Forsamlingshuset indbød til sin 10 
års fødselsdag den 6. august 2000, hvor man bl.a. kunne købe andels-
beviser, byggebeviser, klistermærker og badges til fordel for udvidelsen.
I fødselsdagstalen afsløredes det at et madhold engang ”glemte” at luk-
ke tilmeldingslisten til fællesspisning, så der mødte 80 op til at spise 
den mad, der var beregnet til 60 – hvor er hjerterum er der som bekendt 
husrum og alle blev bespist!

En udvidelse kostede selvfølgelig flere penge end bisserup’erne selv 
kunne samle ind, så den 14.10.2021 ansøgte bestyrelsen Skælskør 
Kommune om tilskud til udvidelsen – det samlede projekt beløb sig til 
1.059.000 kr excl. moms! 
Der kom tilsagn om tilskud fra Skælskør Kommune og Lokale- og An-
lægsfonden, som begge var meget behjælpelige med gode råd og vej-
ledninger i hele forløbet! Desuden tilskud fra Holsteinborg Fond samt 
EU midler fra §33 Puljen. Bisserup’erne selv samlede ikke mindre end 
113.00 kr sammen: der blev solgte kaffe & kage, øl & vand til fordel for 
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udvidelsen ved enhver given lejlighed som feks til havnefesten og lop-
pemarkedet! En håndfuld kreative bisserup’ere lavede i 2003 et brag af 
en revy, som 4 aftner spillede for fulde huse og hvor alle indtægter gik 
til udvidelsen. Også vores lokale Brugsen bidrog bl.a. med 2 kr pr. solg-
te flaske vin – så der var rigtig god grund til at drikke meget vin i de år!
Vi ønskede en udvidelse af salen på 63 kvm samt udvidelse af køk-
ken- og depotplads, et ekstra toilet og handicapvenlig forbedring af 
indgangsforholdene.
Som arkitekt valgte vi Arkitektfirmaet John Veje fra Skælskør - som var 
uvurderlige samarbejdspartnere i hele forløbet altid parate til at høre 
på vores mere eller mindre realistiske forslag og ønsker! Også når vi 
ombestemte os!
Den 11. maj 2004 blev det første spadestik endelig taget – efter at der 
var skaffet jordareal til både hus og terrasse samt piloteret igen (jf den 
første artikel om forsamlingshuset i Bytingsbladet nr 162, side 24).

Her følger nogle glimt fra forløbet:
Der var nerver på da keramiker Thomas Toft (omtalt i Bytingsbladet nr 
162, side 18)  skulle skære sit logo ned fra muren og ikke mindst da 
han skulle sætte det op igen på det nye sted til venstre for indgangen. 
Vi holdt vejret mens han meget forsigtigt tog én del ad gangen, og som 
man kan se på billedet lykkedes det!
Foruden den udvidede sal nu med plads til 100, ville vi også have et 
mødelokale – men alligevel skulle begge rum kunne bruges som et 
hele. Løsningen blev en foldedør – og en foldedør er ikke bare en fol-
dedør, skal vi hilse og sige! Mange hensyn at tage både mht lydtæthed, 
udseeende, betjening og pris! Vi valgte den dyre – som siden har fun-
geret fint!
Efterhånden som byggeriet skred frem og indretningsfasen nærmede sig 
blev det jo også klart, at vi ikke havde en bundløs pengetank at tage fra! 
Så der sneg sig lidt jysk snusfornuft ind hver eneste gang vi skulle købe 
noget, det være sig kopper, stole, hynder eller borde:  ”Er det NICE eller 
NEED?”. Mange grin blev det til når vi siden skulle afgøre om feks kaf-
femaskinen skulle være ”nice eller need” og det endte med at vi købte 
den berømte Percolator, som kunne brygge 10 liter kaffe på 45 minutter 
og lige præcis passede til en pose kaffe, så man ikke skulle stå og måle 
af! Det var en udfordring at betjene samme Percolator, indtil den efter 
at have brygget i hundredvis af liter kaffe afgik ved døden efter lang og 
trofast tjeneste! 
De åbne hylder til glas, kopper etc blev også et ”need”, så vi sparede 
køkkenlågerne!

19
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Vi sparede også på (de stadigt fungerende!) termokander, som blev købt 
for 25 kr pr stk --- i Silkeborg!
Så var der opvaskemaskinen (et absolut tiltrængt ”need”): den ville 
være nemmest at betjene hvis den stod på køkkenbordet, men der ville 
den tage for meget plads, så den kom ned på sin nuværende position, 
hvor vi alle siden har bakset med at løfte de fulde kurve op på bordet! 
Og nu vi er ved køkkenet: vi ville jo gerne at man kunne tilberede 
mad i køkkenet! Men der lærte vi af levnedsmiddelkontrollen at et la-
ve-mad-køkken ville  kræve et særskilt opbevaringsrum til grøntsager 
plus et personaletoilet. Det ville jo være ”nice” – men vi måtte vælge 
”need”, som er det anretterkøkken, vi kender i dag!
En dag stod vi pludselig med endnu et dilemma: Hvor skulle alle borde-
ne stå i salen, når der skulle være plads gymnastik eller dans? Så sagde 
Jacob: ” vi lægger da bare bordene på et par rulleborde, laver en åbning 
og kører hele molevitten ind under køkkenbordet”. Simpelt hen genialt 
- og som sagt så gjort!

Vi skulle også have et handicaptoilet – men hvor? Løsningen blev at 
lave en dør indefra forsamlingshuset ind til det offentlige toilet, som 
buschaufførerne havde adgang til. 
Der var afsat plads til en passende garderobe – men hvad så med de-
potrummet? Garderoben måtte afgive et par kvm, og så fik depotet sin 
egen plads for enden af gangen.
Nu havde vi jo fået kvm til en stor flot terrasse – så havemøbler var 
”need”, for hvad var en terrasse uden havemøbler? Men hvor skulle ha-
vemøblerne så stå om vinteren? Endnu en ad hoc løsning dukkede op: 
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vi tog et par kvm af terrassen mod øst og fik sat et lille skur op, hvor der 
lige præcis kunne stå det nødvendige antal havemøbler!
Et stort (og desværre stadig aktuelt) problem var akustikken. Vi indhen-
tede oplysninger, råd og vejledning fra Norisol m.fl. om lydtekniske 
foranstaltninger for at forbedre akustikken til både ”musik og sang” og 
”almindelig snak”. Det blev gjort så godt som muligt:  ”need” men ab-
solut ikke ”nice” nok. Og som alle ved i dag, er det aldrig blevet helt 
godt. Hørelsen bliver ikke bedre med alderen og mange af byens ældre 
borgere har virkelig svært ved at føre en samtale feks til fællesspisnin-
gerne – men må nøjes med at nyde maden og synet af yngre medbor-
gere i livlig snak!

ENDELIG den 2 oktober 2004 blev det nye udvidede forsamlingshus 
så indviet. Nu var der plads til 100 gæster og det var vi i al fald også til 
indvielsen med kæmpefest, fine gæster og taler, gaver og Torsdagsklub-
bens flotte lagkager! Revyholdet gav et par numre fra 2003-revyen -  og 
selvfølgelig var der masser af lokal musik og et nyt vers i Eva Baggers 
forsamlingshussang (mel. Hilsen til forårssolen):

”Vort forsamlingshus er nu ”bragt flot”
Flor fornyet, flot forynget – flot forstørret!
Det er dejligt – og det føles godt
Det kan både klare virakken og røret
Mere plads gi’r større fællesskab for mand såvel som kvind’
I forsamlingshuset kan vi – nu kom’ ind!”.

I 2010 fyldte forsamlingshuset 20 år og i den anledning holdt vi festuge 
i fra 8. til 14. marts med sang, flere genrer indenfor musik (hvor f.eks. 
rockgruppen ”Havnevej 45” uddelte grønne ørepropper!), italienske fri-
stelser, slægtsforskning, fodbold, gymnastik, musikcafe for alle, kæm-
pekagebord og ikke mindst cabaret! 
Og her til oktober 2024 er det så 20 år siden at forsamlingshuset blev 
udvidet!
Jacob Borello, Vivi Guldagger og Anne-Charlotte Harhoff 
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Forsamlingshusets udvidelse
Arbejdsgrupperne har afklaret en række prak-
tiske og økonomiske spørgsmål i forbindelse 
med en evt. udvidelse.
Campistforeningen ejer jorden øst for for-
samlingshuset, hvor udvidelsen påtænkes, og 
derfor er dens holdning til sagen af afgøren-
de betydning. Bestyrelsen er positiv overfor 
udvidelses-tanken og vil forelægge sagen på 
foreningens generalforsamling d. 19. juni.
Hvis udfaldet af denne generalforsamling bli-
ver det, vi håber, skal vi i gang med at skaffe 
de ca. 350.000 kr., som er nødvendige for at 
kunne bygge til. Det vil uden tvivl blive både 
besværligt og langvarigt, men det var det også 
at skaffe pengene til selve forsamlingshuset, 
og hvem ville undvære det i dag?
Forsamlingshusets bestyrelse har tilkendegivet 
fortsat at ville bistå arbejdsgrupperne efter 
behov, og det er vi glade for.
             
                      Annette Andersen



en og den handlede om livets honning og hvepsestik. Et herligt gensyn 
med nogle af sangene og en spændt lytten til de nyproducerede. 

Ved BIS’koppens forårsrengøring mødte ca. 20 glade mennesker op 
med klude, spande og andre brugbare ting til rengøring inde og ude. 
De to timer gik hurtigt og bagefter var der hotdogs med det hele og drik-
kevarer til alle.  Bestyrelsen vil gerne sige stor tak til alle de fremmødte. 
Det er virkelig en god hjælp, som vi har haft glæde af de seneste år. 
Førhen var det bestyrelsen med hhv mænd og koner, der ordnede det 
hele, så der er stor glæde hos os.  
 Jeg skriver lige datoen for efterårsrengøringen ;) Det er den søndag den 
27. oktober kl 10-12. Bestyrelsen vil efterfølgende byde på suppe med 
hjemmebagt brød. Vi ses!

I vinter og forår har vi, skiftevis med forsamlingsset, holdt nogle sang af-
tener, med sange fra den aktuelle årstid. De er vældig godt besøgt og vi 
regner bestemt med at fortsætte med disse klangfulde aftener til efteråret.                                                                                                                                  
Vi har ikke planlagt nogle sommermusikarrangementer endnu, så der 
må I holde øje med plakater og sociale medier. 

Repair Caféen kører endnu, det er stadig den første lørdag i hver måned 
kl. 10-12. Jeg ved ikke om der ikke er mere at reparere her i Bisserup, vi 
har i al fald haft god tid de seneste lørdage. Så har du noget, der trænger 
til at blive repareret eller efterset, så tøv ikke, der er ikke lang kø mere. 
                                                                     Jette Elverdam                                                                                                                                         
                                                                    Forperson BIS’koppen
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En lille opdatering fra BIS’koppen.

Vi har haft et herligt forår med rigtigt mange besøgende både i caféen 
og til de andre aktiviteter der har været. 

Til de naturvidenskabelige foredrag fra Aarhus Universitet, ligger be-
søgstallet efterhånden jævnt på omkring 40 deltagere. Der er dog plads 
til lidt flere, hvis nogen skulle blive nysgerrige på hvad det er. Begej-
stringen er i al fald stor. 

Ligeledes har vi haft fuldt hus, hvilket vil sige 55 personer, ved hver ca-
baret forestilling i en weekend i maj måned. “Kys det nu!” hed cabaret-
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Kommunyt

Regeringen arbejder med reformer. Vi har set udspillet til en ældrere-
form og lige om lidt kommer der et udspil fra sundhedsreformkommis-
sionen. Disse udspil har selvfølgelig stor betydning for, hvordan kom-
munernes opgaver på disse vigtige områder vil være i fremtiden. 

Blot for at nævne én enkelt ting i et af de store områder, arbejdes der 
allerede nu i seniorudvalget med, hvordan vi sikrer, at ældre der har 
brug for hjælp fortrinsvis, bliver mødt af de samme personer. Dette 
øger forhåbentligt trygheden for den enkelte ældre. I det næste stykke 
tid, bliver det spændende at følge, hvordan vi kan sammentænke  disse 
vigtige  områder med den nære velfærd til ældre inclusive adgangen til 
sundhedsvæsenet og derigennem skabe en tryghed i hverdagen. 
 
Efter et par år med store tilpasninger på alle områder, kigger vi heldig-
vis på en økonomi, der begynder at se mere robust ud. Det gør, at vi 
kommer til at kigge ind i en fremtid, hvor vi på den længere bane igen 
kan begynde at investere og udvikle Slagelse Kommune. I sidste week-
end blev der indgået en aftale mellem de 98 kommuner i Danmark og 
regeringen for 2025. Aftalen vil være med til at underbygge den økono-
miske robusthed og udvikling, vi ønsker i Slagelse Kommune.
 
Befolkningstallet er forsat i vækst, ligeledes er der et meget stort pres på 
teknikforvaltningen med nye spændende projekter i hele kommunen.
Lige om lidt skal økonomiudvalget tage stilling til en garantistillelse til 
et projekt fra Slagelse Boligselskab til familieboliger med fortrinsret til 
seniorer her i Bisserup på Skolebakken 4.
 
På mødet i Teknik, Plan og Landdistriktsudvalget har man den 3. juni 
godkendt det nye administrationsgrundlag for flexboliger i Slagelse 
Kommune.

Nogle af ændringerne er følgende:
• at flexboligtilladelser fremover kun gives til nuværende ejere af 
ejendommen.
• at der først kan gives forhåndstilladelse til flexbolig, når en ejen-
dom har været til salg i minimum 6 måneder.
• at flexboligtilladelser først gives, når ejere har ejet ejendom i 
min. 6 måneder, medmindre ejendommen er overtaget via arv, eller at 
ejerne har fået forhåndstilladelse jf. ovenstående regel.
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På generalforsamlingen den 23. april blev det vedtaget, at medlems-
kontigentet fra september er 200 kr. om året. 

Medlemsåret går fra1.september 2024 til 31. august 2025.
Torsddagsklubben har fået sit eget mobilepaynr. 16558, hvor man 
blandt andet kan indbetale medlemskab.

Løvspringsturen gik i år til Frihedsmuseet i København.
Den 23. maj startede vi fra Bisserup i en af Vikingbus` dejlige biler. 
Chaufføren hed denne gang Tina, og var rigtig god til at fortælle om 
turens forløb.
Hun lovede bl.a., at vi kunne komme forbi den nu nedbrændte Børsen. 
Og det gjorde vi. Det var et meget kedeligt syn, når vi tænker på, hvor 
prægtig en bygning, det har været.

Vel fremme ved Frihedsmuseet fik vi instruktioner i brugen af audi-
oguiden, samt hvorledes vi kunne anvende de andre forhold omkring 
udstillingen.
Det var en rigtig fin og pædagogisk korrekt udstilling. Vi blev guidet 
igennem krigen med frihedskæmperne, sabotagen og al den smalhals, 
der var resultatet heraf.  Godt, at det er overstået, og ingen ønsker, at 
det sker igen.
Frokosten blev indtaget i Frihedsmuseets café, hvor Frederikke havde 
kreeret en dejlig flæskestegssandwich med efterfølgende kaffe og kage.
På vejen hjem regnede det, men det gjorde jo ikke noget!!!
En dejlig tur.

TORSDAGSKLUBBEN

 
Det fulde administrationsgrundlag kan findes på Slagelse Kommune 
hjemmeside ved referatet Teknik, Plan og Landdistriktsudvalget den 3. 
juni 2024, punkt 5.
 
Bedre udnyttelse af kommunens bygninger er i fuld gang, hvor enheder/
afdelinger bliver samlet i nye fællesskaber på færre kvadratmeter pr. ar-
bejdsplads, således der kan frigives økonomi til den fælles service. De 
bygninger der ikke skal bruges i fremtiden frasælges.
 
Alle ønskes en god sommer.                                 Knud Vincents
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Nu er vi så nået til juni måned. Og fra Torsdagsklubbens side sker der 
ikke mere før den 6.7., hvor vi deltager med kaffesalg på Bisserups 
sommerfest.

Det skulle da lige være den 21.6., hvor der bliver optaget en film om 
Bisserup.

Vi håber, at vi i Torsdagsklubben kan få lov til at stikke hovederne frem, 
således at vi kan vise, at det er dejligt at være  pensionist i Bisserup.

Faste  aktiviter :
Gymnastik begynder tirsdag d. 10.9
Stolegymnastik begynder tisdag d.  17.9
IT begynder mandag d.d. 9.9
Bridge begynder torsdag d. 5,9

Ellers håber vi på, at alle i Bisserup får en god sommer, og at vi ses til 
de forskellige arrangementer, når efteråret dukker op.

God sommer. 
Annette Rasmussen

HavnensDag
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hassolsen
- din IT-partner

WWW.ITFORALLE.DK  Industrivej 49 · 4230 Skælskør

PC-SKADESTUE  Tlf: 58 19 40 20
  Her og nu PC-reparation

  Fjernelse af virus

  Hardwarefejlfi nding, og test  

  Udskiftning af reservedele

  Antivirus/spyware

  Opsætning af internet og e-mail



Konsultationer, sygebesøg, vaccinati-
on eller det sidste farvel – i hjemmet 
hos jer. Slip for kørsel, dyrlægeangst og 
utrygge omgivelser.

Ring gerne og få en snak om hvad jeg 
kan tilbyde. Mobil hjemmedyrlæge 
– på dyrenes præmisser. 

Vest, Midt– og Sydsjælland.

DYRLÆGE SIGNE HARTVIG, 
tilbyder rolige og nærværende 
dyrlægebesøg for hunde, katte 
og heste i deres vante omgivelser. 

      

Tlf: 29 12 12 63
hjemmedyrlaegen@gmail.com

MOBIL HJEMMEDYRLÆGE

28



29

Vuggestue, børnehave, skole & SFO - midt i naturen 

I den samlede institution KIRKESKOVEN 

• har vi tid og plads til forskelligheder 

• har vi højt til loftet 

• inddrager vi naturen som en fast del af vores hverdag 

 

I den samlede institution KIRKESKOVEN har vi uddannede og 
velkvalificeret pædagoger og lærere. Vores normering i  
vuggestue og børnehave er god, 8 voksne til  32 børn.  
Skolen har ligeledes lave klassekoefficienter.  

 

Den røde tråd hos os er det tætte samarbejde, hvor vi drager 
fordel af hinandens kompetencer og lokaliteter. Det brede  
samarbejde og kendskabet til det enkelte barn giver de bedste 
forudsætninger for trivsel og læring. 
 
Vi kan altid kontaktes for et besøg og en uformel snak: 
Vuggestue, børnehave og SFO: Jeanette Scharboe tlf. 20168246 
Skole: Anette Petersen tlf. 20152440 
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BISSERUP TENNISKLUB
 

Kan du li`at lege?

Kan du li`at lege med en tennisbold?
 
så kig forbi Bisserup Tennisklub og få en prøvetime.
 
Vi har åbent hver dag hele året.
 
Vi ligger ved Multibanen tæt ved Bisserup Forsamlingshus/Campingpladsen
 
For yderligere oplysninger: www.bisserup.dk/foreninger/tennisklub   



Møllebakkevej 110 . 4243 Rude

Tlf. 26 42 65 07 • 58 19 65 84
Fax 55 45 80 24

www.gardinerogmarkiser.dk
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Det vil sige: vi laver ikke 2 arrange-
menter om måneden i vinterhalvåret 
men ”kun”1. 
Vi vil stadig afholde julefrokost, løv-
springs og løvfalds ture. 
Gymnastik fortsætter for fulde omdrej-
ninger, og det gør slægtsforskning/ 
lokalhistorie også. 
Vi vil stadig arrangere en ferietur med 
65 rejser i september, så længe der er 
tilslutning. 
Forslag fra salen om, at vores arran-
gementer også skal være for ikke- 
medlemmer i stedet for det vi skriver 
om, at alle er velkomne.  
Myrna Larsen blev valgt som nyt med-
lem af bestyrelsen 
Bestyrelsen modtog genvalg og vi blev 
valgt med klapsalver. 
Bestyrelsen har konstitueret sig som 
følger: 
Lise Kreipke Formand 
Ingrid B. Pedersen Næstformand 

Kisser Jensen Kasserer 
Kirsten Sørensen Bestyrelsesmedlem 
Alice Wedel ”-----” 
Ulla Andersen ”-----” 
Myrna Larsen ”-----” 
Yngve Christensen er revisor. 
Birthe Bruun Olsen, var ikke tilstede 
og havde ikke tilkendegivet, om hun 
ville fortsætte som suppleant.  
Kirsten Burmester blev valgt til supp-
leant.  
Lili Block Jensen blev genvalgt til 
revisor  
Annette Andersen blev genvalgt til 
revisorsuppleant 
Lise fik en fl. Rødvin af Kirsten Bur-
mester som tak for en stor indsats. 
Kontingent er det samme 150,-kr. for 
en sæson.  Generalforsamlingen slut-
tede kl. 15.10 
Herefter er der uddeling af præmier og 
vi sang nogle fællessange. Det var en 
fornøjelig eftermiddag. 

Lauritzminde                     

Kursus faciliteter, mødested
Bed and Breadfast, leje af værelser

Leje af hele huset med og uden personale
Mad ud af huset, 

Fester, brunch, julefrokost 

Bestyrer: Birgit Nielsen                                    
Skolebakken 1                                              

Bisserup 4243 Rude
55 45 11 20

www.lauritzminde.dk 33
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Annoncør sø
ges

og holder hunden i snor, hvor den kan 
komme til at genere andre.  
Også denne gang er der et nødråb fra 
en borger. Naturligvis optager vi 
indlægget og benytter så lejligheden 
til at undre os over, at de små sorte 
poser kastes i grøfter og krat med ind-
hold. Det er naturbevaring, så det 
batter. 
Altså undskyld til alle jer, vi hænger 
ud på denne måde og til de få: Tag jer 
nu sammen. 

På redaktionens vegne: 
Nils Bak Pedersen.  

Hjertesuk.

Hundelorte igen, igen. 

Jeg ved snart ikke hvor mange gange 
jeg har skrevet om de efterladen-
skaber. 

Kære hundeejere: så se dog efter hvor 
din/jeres hunde aflevere deres lort og 
tag det med i en pose. 
Der er flere gange hvor det ligger lige 
ved postkassen, og ikke kun hos mig. 
Men nu er hunden så fræk så den sæt-
ter sig inde i haven. 
Efter vinterens megen sne lå der hun-
delort alle vegne på stier og fortove. 
 Når man anskaffer en hund, må man 
også tage det besvær, der følger med. 

Nu må I godt tage jer sammen, I kære 
hundeejere!  
Hunden kan jo ikke gøre for det. 

Lise Kreipke 

Festugen.

Lige hjemkommet fra ”Speakers 
Corner” i Londons Hyde Park, hvor 
ivrige talere for religion og politik 
lidenskabeligt forsvarede deres syns-
punkter eller angreb andres, tænker 
jeg på, hvor lidt vi danskere debatterer 
i det offentlige rum. Det er derfor vel-
gørende, når der her i bladet kommer 
indlæg og kritik, også selvom man er 
uenig i kritikken. Vi skulle nødigt ende 
i selvfedme, som det hedder. 
For - når jeg skal skrive, hvad der 
foregik i uge 10, henfalder jeg let til 
det. 

Jeg nævner i flæng: 
En bestyrelse for forsamlingshuset, 
som i en uge betjente os, så alle arran-
gementer lykkedes. Køkken – italien-
ske snacks, kager,  kaffe og drikkelse. 
Klargøring af sal, oprydning, nedtag-
ning osv. 
En formandsberetning på vers, der 
kunne afsynges så fødderne passede. 
Genialt! 
Åbent hus til slægtsforskning med 
billeder fra dengang, og fodboldklub 
med ugens kamp… Og øl til.  

 

 
Altmuligmand! 
Giv et kald, til en kop kaffe 
Ib Torben Jensen 
31 37 10 62 
 

 

Bogkompagniet.com
Bisserup Byvej 42

Tlf. 22262727
Bogkompagniet bringer bøger tættere på læseren.

www.bogkompagniet.com
Find selv en bog for 20 kr –gælder også børnebøger.
Bogkompagniet er åbent alle dage – og hele døgnet.



NÆSTVED GOLFBANE og RESTAURANT 
Karrebækvej 461,4700 Næstved 

 
restauranten åben for alle - selskaber - mad ud af huset 

 
med udsigt til banen 
og lækkert til ganen 
et veldækket bord 
ved Karrebæk Fjord 

 

                       
 

18 hullers golfbane  -  dejlig par 3 bane 
 
den herligste vane 
er golf på vor bane 
det' fritid der dur 
i dejlig natur 

 
Kontor: +4555733344. Restaurant: +4555733686 
info@naestvedgolf.dk.   restauranten@naestvedgolf.dk 
 
For yderligere information se www.naestvedgolf.dk  
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Holsteinborg, Ørslev og Magleby Sogne tilbyder: 

Gudstjenester: 

9. juni kl. 10.30 i Holsteinborg Kirke 
16. juni kl. 10.30 i Magleby Kirke 
20. juni kl. 19.30 i Holsteinborg Kirke 
23. juni kl. 10.30 i Ørslev Kirke 
30. juni kl. 10.30 i Holsteinborg Kirke 
7. juli kl. 10.30 i Magleby Kirke 
14. juli kl. 10.30 i Ørslev Kirke 
21. juli kl. 10.30 i Holsteinborg Kirke 
28. juli kl. 10.30 i Ørslev Kirke 
4. august kl. 9.00 i Magleby Kirke 
7. august kl. 19.00 koncert i Ørslev Kirke 
11. august kl. 10.30 i Holsteinborg Kirke 
18. august kl. 10.30 i Ørslev Kirke 
25. august kl. 10.30 i Magleby Kirke 
1. september PILGRIMSVANDRING 
En aften i selskab med Weyse, torsdag den 20. juni kl. 19.30 i 

Holsteinborg Kirke 
I anledning af 250 året for komponisten C.E.F. Weyses fødsel holder vi en 
aftengudstjeneste, hvor vi skal synge nogle af de kendte og elskede 
salmer, Weyse har sat i musik. Vi skal også høre lidt om hans liv ogvirke 
bl.a. samarbejdet med B.S. Ingemann om morgen- og aftensalmer for 
børn. 
Efter gudstjenesten serveres kransekage og rosévin i slotsgården. 

Kiev Kammerkor giver koncert i Ørslev Kirke den 7. august kl. 19.00. 
Information om billetter kommer senere på vores hjemmeside 
www.magleby-ørlsev-holsteinborg.dk. 
Magleby Pastorat 



Dankort
Foto
Fotokopier
Medicin
Opslagstavle
Posthus
Tips+lotto
Telefon: 
55 45 90 16

Åbent:  Hverdage.............kl. 9,00 - 18,00  
Lørd./Sønd. .........kl. 8,00 - 14,00

- den er nærliggende

D e j l ig  l ok alt  t i l  d ag lig

Åbent: Alle dage fra kl.8 -19

Dankort
Medicin
Opslagstavle
Tips+lotto
Telefon:
55 45 90 16
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Bisserup Havnevej 1

55 45 97 91



 

 

Jeg tager hånd
om dig

Træt af behandlinger der ikke virker.

Har du ondt i nakken, ryggen eller andet så
hjælper jeg dig til at få det bedre.

Jeg kan give dig enkelte behandlinger, eller 
du kan vælge et SIT forløb, hvor hele 
kroppen bliver arbejdet med så det 
forandre din krops holdning.

Jeg arbejder med bindevævet, der sikre at 
forandring holder længe.

Effektiv og individuel behandling

Skælskør Landevej 21, Nyrup, 4262 Sandved
Tlf. nr. 40100598     www.jetteharder.dk

Ring på 40100598

Jette Suzana Harder
Behandler siden 1993

og din hund

 

Jeg tager hånd
om dig

Har du ondt i nakken, ryggen eller andet så
hjælper jeg dig til at få det bedre.

Jeg kan give dig enkelte behandlinger, eller 
du kan vælge et SIT forløb, hvor der bliver 
ryddet op og forandre din kropsholdning.

Jeg arbejder med bindevævet, der sikre at 
forandring holder længe.

Professionel, effektiv og individuel behandling

Skælskør Landevej 21, Nyrup, 4262 Sandved
Tlf. nr. 40100598     www.jetteharder.dk

Jette Suzana Harder
Behandler siden 1993

og din hund

Professionel

Fredag 9.00 - 17.00 & Lørdag 9.00 - 12.00

Røget, råt og altid friskt
Skrubber, spætter, sild og rejer
Torsk, tunger, tun og hajer
Hornfisk, ål og blanke makreller
svømmer i dammen eller spræller på disken
Vi har det meste og skaffer resten

Lars Birger Nielsen  55 45 92 19
                                    Butik   21 92 97 19

Fredag 10.00 - 17.00 & Lørdag 9.00 - 12.00
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DK MULTISERVICE 
V / KRISTIAN LINKE 

 

ALT I HAVESERVICE OG SMÅ REPARATIONER I HAVE OG PÅ HUS 

KONTAKT 22916550 



Ring efter nærmere in for ma ti on - træffes bedst mellem 18 - 20 

 Woodpecker‘n
* Træfældning
* Topkapning
* Stubfræsning
* Flishugning
* Brændesalg 
   (bøg og eg)
* Beskæring
* Havearbejde
* Udlejning af 
   trai ler mon te ret brændefl ækker
* Fuld forsikret

Allan Larsen
Krummerupvej 54
4250 Fug le bjerg
55 45 49 12
40 13 17 40

v. Leo Bruun
Bisserup Havnevej 18, 4243 Rude
CVRnr. 21200344

Ren luft er
Sund

fornuft
også indendørs

Støvsanering - Rengøring
Sommerhus-service

For et sundere indeklima
Til private, kontorer og institutioner
Tilmeldt hjemmeservice-ordningen

Ring og få et tilbud.
55 45 17 32
21 74 97 32
www.ibclean.dk

Tilbyder:

41
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BYTINGSBLADET
Udgives af BISSERUP BYTING og udkommer med 4 numre
om året. Det uddeles gratis til alle husstande i Bisserup.
Frivillige bidrag modtages med tak. Kan indsættes direkte på 
kontonr.: 6150 4378359, Sparekassen Sjælland.

Næste nummer påregnes at udkomme i midten af September
Stof til bladet bedes indleveret senest 1 September
meget gerne på mail

REDAKTIONSGRUPPE

Lykke Jensen ....................... 53 59 96 38/41lykke@gmail.com
Lise Rud ........................... 21 69 55 53  liserud@hotmail.com
Kim Marker ................................ 51 94 62 38 kim@aabye.net
Anne Charlotte Harhoff ....... 21 76 72 19 annecharlotte@mail.dk

TELEFONKÆDE
BYTINGETS ARBEJDSUDVALG

Alice Jelen, Strædet 12 ...............................................  25565404
Lisbeth Bergstedt, Skovvænget 1 ................................. 20415893 
Birgitte Breuning, Lodsstien 11a .................................. 22617737 
Villum Christensen, Bisserup Havnevej 58 .................. 61153089 
Ulla Knudsen, Lodsstien 1 ..........................................  20978243 
 Anette Mejlstrup, Skolebakken 19 .............................. 61736630
 Jan Møldrup, Hvirvilsvej 16 ....................................... 23439082
 Peter Rasmussen, Skovridergårdsvej 106 .................... 50745785
Henning Fredsted, Skovløbervej 37 …………………… 21246525
Jeanette Scharboe, Kærvej 7……………………...……  21843619
Palle Jørgensen, Holsteinborgvej 232…………………. 31217447




